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Redactioneel
Door: Fleur Siebes 

Lieve Veefokkers,
 
De zomer is al even bezig. Dit jaar 
is de vakantie net even anders dan 
normaal, geen verre vluchten naar 
het zonnige zuiden of het koude 
noorden. Deze mogelijkheid heb-
ben de zwaluwen op de voorkant 
van dit blaadje wel, al verblijven ze 
in de zomer net zoals de meeste 
veefokkers het liefst op het Neder-
landse platteland, in de schuren en 
loodsen om vliegen en muggen te 
vangen. Waarna ze in oktober naar 
het verre zuiden zullen vertrekken. 
Desalniettemin hoop ik dat ieder-
een een fijne vakantie heeft en 
even kan ontspannen voor

dat er weer een nieuw studiejaar 
begint. De afgelopen tijd hebben 
er ondanks de corona wel een heel 
aantal activiteiten plaats gevon-
den. Zo is er een online RVB geor-
ganiseerd. Waren er online lezin-
gen over susinchain, hittestress en 
uiergezondheid, en zijn we zelfs 
op bedrijfsbezoek geweest met 
Jilles. Katinka vertelt over werken 
als beginnend veearts in Twente 
en we interviewden Gerda over 
de baliewerkzaamheden in het 
Androclus tijdens corona. Veel ple-
zier met lezen!

                Groetjeees !!  
  Van de redactie commissie.
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Voorzitterswoord
Door: Annelien Hoff

Lieve Veefokkers, 
 
Na de Corona-vakantie is dan ook 
de zomervakantie aangebroken, 
tenminste voor de bachelor stu-
denten. De laatste activiteiten voor 
de vakantie waren erg geslaagd en 
er is zelfs een RVB online georga-
niseerd. Ook zijn er maar liefst tien 
afleveringen van ‘Expeditie de boer 
op’ gemaakt die nog steeds via onze 
Facebookpagina online te bewon-
deren zijn. Hierin maken leden van 
de Veefokkers met een bedrijf thuis 
een rondje over het erf. Verschil-
lende sectoren worden belicht, 
het melkveebedrijf blijkt toch wel 
het meest voorkomende bedrijf te 
zijn binnen deze tien afleveringen. 
Verder zijn de online lezingen in de 
afgelopen tijd goed bezocht en het 
aantal mensen dat online bij een 
of meerdere lezingen ‘aanwezig’ 
was, was hoger dan de hoeveelheid 
mensen die in real life bij lezingen 
aanwezig zijn. Er zitten dus niet 
alleen maar nadelen aan het online 
organiseren van activiteiten.
  
Natuurlijk zijn we wel heel erg blij 
met de versoepelingen die er inmid-
dels zijn en zo kunnen ook de mas-
terstudenten die in de zomer door-
gaan verder met de coschappen of 
andere onderwijsvormen. Zo zitten 
verschillende commissies ook niet 

stil deze zomer. In september zal 
het symposium ‘Toekomst van de 
veearts’ plaatsvinden, dit jaar in 
de vorm van een online avondpro-
gramma. Natuurlijk anders dan 
anders, maar we moeten roeien 
met de riemen die we hebben – 
en dat gaat best goed! Ook de 
excursiecommissie is bezig met 
de organisatie van de vervanger 
van de BLE die in mei zou hebben 
plaatsgevonden. Hopelijk kan er 
over een tijdje een heuse mini-BLE 
worden georganiseerd. Dat zou 
natuurlijk geweldig zijn. We hou-
den ons (Veefokkers)hart vast…  
 
Voor nu, nog een fijne vakantie en 
hopelijk tot snel!

Met VEEterinaire groet,

Annelien Hoff
H.t. Voorzitter
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Dierennieuws
Door: Annelien Hoff

Froukje heeft inmiddels de leeftijd 
van 14 maanden bereikt en mag 
daarom binnenkort geïnsemineerd 
worden. Ze heeft het voorjaar 
lekker buiten in de weide gelopen 
en is ondanks de omstandigheden 
vaak bezocht en geknuffeld. Zo 
blijft ze lekker tam en kan ze in 
september weer voorgesteld 
worden aan de eerstejaars. 
Koe 82 is inmiddels geïnsemineerd 
met het Fries Roodbonte sperma! 
Ze is op moment van schrijven nog 
niet drachtig gescand, maar we 
hebben er vertrouwen in dat dat 
binnenkort wel gaat gebeuren. Nu 
nog hopen op een vaarskalfje. 

De varkens zijn alweer een stuk 
gegroeid en ze doen het goed op 
de Tolakker. Ze genieten van de 
aandacht en beginnen het pos-
eren al te leren. Er is ook nieuws 
over big Wim bij zijn nieuwe 
eigenaar. Hij heeft een heel wei-
land samen met zijn Miss Piggy 
en geniet van het buitenleven. 
Het groen buiten ziet hij als 
speelmateriaal en inmiddels ook 
als voedsel. Hij/het (s)maakt het/
hem goed!



9

Bij de schapen is er heel wat be-
weging in de zwartblesfamilie. De 
ramlammeren gaan binnenkort 
naar de slacht of zijn al geslacht. 
Ook is Enjo uit de koppel verdwe-
nen. Hij is verkocht aan een van 
de leden van het zwartblesstam-
boek en mag daar raszuivere 
zwartblessen en ook bonte schap-
en gaan dekken. Ook hebben we 
begin juli een mooie ram uitge-
kozen bij een zwartblesfokker 

in het plaatsje Strijen. Hij is nog 
wat klein van stuk, maar hij heeft 
nog een tijdje om zich te ontwik-
kelen. Zijn naam begint met de 
eerste letter van ondergetekende 
en hij is dan ook gedoopt tot… 
Arnold! Hij mag zijn best gaan 
doen bij Fabiënne, Oreo en Cato 
aankomend dekseizoen. Voor 
 Olivia, Emeralde en Maxi wordt 
nog een nieuwe eigenaar ge-
zocht. 
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Boerenbloed
Door: Renske Riemersma

Lieve Veefokkers!
In deze koeieletters heb ik (Renske) 
de eer gekregen om jullie mee te 
nemen naar ons melkveebedrijf in 
het (ongeveer) noordelijkste puntje 
van Friesland. Dicht bij de Wadden-
zee woon ik samen met mijn ouders 
en broer en natuurlijk alle 160 melk-
koeien en 95 stuks jongvee. Samen 
melken wij twee keer daags 160 
melkkoeien in een 2 x 10 zij-aan-
zij melkstal van GEA. Het huis en 
de schuur stammen uit 1875. Het is 
niet altijd in bezit geweest van onze 
familie, maar al ruim 70 jaar wonen 
en werken de Riemersma’s hier met 
uitzicht op de zeedijk. Mijn opa 
begon met 40 koeien in de grupstal, 
maar nu hebben wij 2 ligboxstallen 
voor onze Annies en Geertjes.

Tijdens de coronamaanden is de 
hele melkstal opgeknapt. Het aan-
tal standen is hetzelfde gebleven, 
maar in plaats van een heksys-
teem dat met perslucht omhoog 
en omlaag gaat, melken wij nu 
met een hudonkhekwerk waarbij 
de hekken kantelen. Bovendien 
melken we nu met easy-start, 
waarbij je het apparaat maar op 
hoeft te tillen en het start al. Pas 
als de tepelbeker de tepel van de 
koe raakt, begint het melkstel te 
zuigen. Daardoor zuigt het min-
der lucht op, dit zorgt voor minder 
kruisbesmetting en zo heeft de 
koe minder pijn. Al met al zijn wij 
thuis van mening dat deze inves-
tering echt de moeite waard is 
voor comfort voor de koe en mel-
ker en bovendien bevordert het de 
kwaliteit van de melk. 



11

Wij hebben 86 hectare kleigrond 
in gebruik. 76 hectare hebben 
wij in eigendom en de overige 
hectares zijn tot stand gekomen 
doordat wij land ruilen met onze 
buurman die akkerbouwer is.

Landwerk zoals maaien, schud-
den en kunstmeststrooien doen 
wij zelf. Het overige landwerk 
laten wij uitvoeren door het      
loonbedrijf. Bij ons thuis maakt 
mijn broer de paringen tussen 
koe en stier. Hierbij streven wij 
naar een duurzame koe, met een 

balans in het skelet, een sterk 
beenwerk, een praktisch aange-
hecht uier, voldoende productie 
en daarbij goede gehaltes. Dit 
zorgt voor een koe waarmee 
goed te werken valt, maar het               
belangrijkste is natuurlijk dat het 
dier een goed bestaan kent. In 
ons spermavat hebben wij onder      
andere sperma van World Wide 
Sires, ABS Heemskerk, Semex, 
Veecom en CRV. In totaal pro-
duceren al onze topsporters 1,5 
miljoen liter melk per jaar.



Advertentie

‘ Koeien met 
gezonde benen en 
uiers helpen mij om  
efficiënt te produceren’ 

 
Melkveehouder Pieter Jaspers,  

Boerdonk (NL)

‘ Ik werk bewust aan een gezonde en 
efficiënte veestapel. De nakomelingen 
van mijn koeien van vandaag 
zijn immers onderdeel van mijn 
toekomstige veestapel. Daarom vind 
ik een optimale gezondheid en een 
efficiënte productie belangrijk.  
Om onnodige kosten, tijd en arbeid te 
besparen. Voor mijn veestapel, mijzelf 
en mijn directe omgeving.’

Bekijk ons volledige aanbod in  
onze webshop CRV4all.nl/shop  
of CRV4all.nl/shop
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Lezing ULP Kleine Herkauwers
Door: Meike Ridder

Op 9 juni kon de kennis over een 
aantal onderwerpen rondom de 
kleine herkauwer bijgespijkerd 
worden via, jawel, Microsoft 
Teams. Aan de hand van wat 
casussen hebben we het gehad 
over verschillende certificerings 
programma’s waar de Neder-
landse geiten-of schapenhouder 
verplicht aan mee moet doen. Zo 
werd onder andere het program-
ma Caseous Lymfadenitis bespro-
ken. Want hoe zat dat ook alweer? 
Hoeveel monsters moeten worden 
genomen? En wanneer ontvang 
je het CL-vrij certificaat? Mark van 
der Heijden van de ULP  kon het 
ons allemaal vertellen. Ook kwam 
het onthoornen van geitenlam-
meren aan bod, aangezien hier 
meer dan een gewenst aantal 
dieren door uitvallen. Een geit 
is namelijk geen kalf blijkt maar 
weer en dient hoffelijker

behandeld te worden dan een 
kalf. Een geitenlam wat hoest of 
diarree heeft kan je beter overs-
laan en bij het volgende bezoek 
meenemen, maar onthoorn het 
dier wel onder de vier weken 
leeftijd. En zorg voor een gedegen 
anesthesie met xylazine, keta-
mine en atropine. We hebben we 
het ook gehad over wormen bij 
het schaap. Een onderwerp wat 
bij de meeste studenten op een 
of andere manier gauw wegzakt, 
maar zeker niet minder van belang 
met de steeds meer opkomende 
resistentie tegen ontworming-
smiddelen. Dus vanaf deze avond 
weet elke veefokker hoe we het 
beste preventief om kunnen gaan 
met wormen bij het schaap: op de 
juiste manier omweiden. Mark en 
commissie bedankt! Het was weer 
een leerzame avond.

Wij zijn wereldmarktleider in kalfsvlees, kalvervoeders en kalfsvellen. Onze producten kun je overal ter 
wereld terugvinden. In toprestaurants in Hong Kong, Dubai en Miami. Op de catwalk in Parijs en Milaan. 
Als bestandsdeel van make-up, humane medicatie en sportvoeding.

Onze keten is onze kracht. 
    

ONZE KETEN IS 
ONZE KRACHT. 
ONZE KETEN IS 
ONZE KRACHT. 

 @vandriegroup
      www.vandriegroup.nl  
      contact@vandriegroup.com
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Schapen verlossen
Door: Yoni Veldhuis

Alweer een tijdje geleden zijn Liora 
en ik afgereisd naar het mooie 
Schettens in Friesland om daar 5 
daagjes schapen te verlossen. Na 
een 3 uur durende tocht werden 
we warm verwelkomd of t’Foart 
door medewerkster Lian en schap-
enhouder Lieuwe, het werk ging 
beginnen!
Het was een echt familie 
bedrijf waarbij vader nog een 
50-tal blaarkoppen heeft die hij 2 
keer daags melkte en waarover 
hij ook met veel passie vertelde. 
Ook waren er 3 hobbyvarkens in de 
stal waarvan een de avond dat wij 
aankwamen ging werpen, hierbij 
kwamen er 12 mooie bonte biggen 
ter wereld, hiervan hebben wij er 7 
later die week mogen castreren! 

Ook werd er met reuze konijnen 
gefokt voor het vlees, maar deze 
hadden ook een zeer hoog knuf-
fel gehalte. Maar het belangrijkst 
waren toch wel de 250 Friese 
melkschapen, waarover de boer 
erg gepassioneerd was.
Helaas was de lammertijd nog niet 
volledig aan de gang in de week 
dat wij er waren waardoor we maar 
een stuk of 5 partussen gezien heb-
ben. Een daarvan verliep er met
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complicaties aangezien het lam 
al dood was en verkeerd lag, toen 
hebben we de expert erbij geroep-
en namelijk de moeder van de 
veehouder. Zij droeg zo veel ken-
nis en ervaring met zich mee dat 
ze ons met super veel uitleg door 
de partus heeft geleid!
Ondanks de weinige partussen 
was het een super leerzame 
en ook vermoeiende week, we 
hebben namelijk niet stil gezeten. 
Naast het lammeren hebben we 
ook geholpen met het  
gereed maken van de melkstal, 
het voeden van de al geboren lam-
meren, voeren, hekwerk en het 
verzorgen van de overige dieren. 
Ook hebben we mogen helpen 
met de eerste melksessie van het 
seizoen, dit ging niet zonder slag 
of stoot aangezien het allemaal 
jonge dieren waren die nog niet 
eerder in de melkstal hadden 
gestaan. Het was super interes-
sant om de schapenmelkerij van 
zo dichtbij te mogen meemak-
en aangezien het niet de meest 
voorkomende sector is. Ook kon 
en wilde de schapenhouder al 
onze vragen beantwoorden (hoe 
gek ook), het was een boer met 

De dagen waren lang, fysiek uitd-
agend maar vooral gezellig! Elke 
maaltijd hebben we gedeeld met 
de familie en we hebben de laatste 
avond ook nog even doorgezakt 
met iedereen over een rijk assorti-
ment aan speciaal biertjes. 
Kortom, we hebben een super 
ervaring gehad!



personeels- en managementdiensten

voor de veterinaire sector

Vacature Dierenarts Rund 

Wil jij je toeleggen op de bedrijfsadvisering  
van grote melkveebedrijven? 

Wil je dat doen in het Fraaie hart van Friesland
en op termijn participeren in de maatschap?
Startende dierenartsen zijn welkom!

www.FlexVet.nl - 053 5725548
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Online bedrijfsbegeleiding

Op 19 mei zijn Charlotte Vroomen 
en ik mee geweest met een 
vierwekelijks bedrijfsbezoek door 
Jilles de Theije. Jilles is werkzaam 
bij Dierenartsenpraktijk De Een-
hoorn. Op het melkveebedrijf 
waar we waren worden ongeveer 
140 koeien gemolken. Tijdens 
bedrijfsbezoeken wordt er op 
dit bedrijf gebruik gemaakt van 
Vetwerk. Om studenten hier 
kennis mee te laten maken was 
het bedrijfsbezoek live via Teams 
te volgen. Jan Hulsen, medeo-
prichter van Vetwerk, was digitaal 
aanwezig om het een en ander uit 
te leggen en vragen te beantwoor-
den.
 
Vetwerk is een tool die dierenart-
sen kunnen gebruiken bij de bege-
leiding van hun melkveebedrijven. 
Het brengt actuele data op een 
overzichtelijke manier samen en 
maakt deze beschikbaar voor de 
dierenarts. De dierenarts kan de 
data vervolgens gebruiken bij de 
voorbereiding en nabespreking 
van een bedrijfsbezoek, of om 
zaken te analyseren. 
Tijdens een bedrijfsbezoek kun-
nen veehouders in een app op een 

relevante informatie raadplegen. 
Na afloop worden bevindingen en 
behandelingen per koe vastgelegd 
in een bezoekrapport en adviezen 
in een adviesrapport. 

Tijdens het bedrijfsbezoek werden 
kalfjes onthoornd, werd er vrucht-
baarheidsbegeleiding uitgevoerd 
en werd de body condition score 
(BCS) van de gescande koeien, 
pinken en droogstaande koeien 
geregistreerd.

Het was mooi om te zien hoe 
Vetwerk als hulpmiddel kan 
worden gebruikt om meer inhoud 
te geven aan bedrijfsbegeleiding. 
Er werden interessante vragen 
gesteld door de ongeveer 30 
studenten die via Teams aanwezig 
waren, waardoor bijvoorbeeld ook 
de voersamenstelling werd be-
sproken. 

Als afsluiter mochten we blijven 
mee-eten bij het gezellige gezin 
en kregen we onder andere soep 
van het échte, Limburgse witte 
goud. Heerlijk!

Door: Lieke Swinkels
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Lezing hittestress
Door: Willeke de Boer

Op woensdagavond 20 mei 
kwamen zo’n 50 veefokkers bij 
elkaar op Teams voor een
 interessante lezing van Peter Hut 
over hittestress bij koeien. Peter 
heeft met behulp van verschillende 
sensoren onderzoek gedaan naar 
het effect van hittestress op het 
functioneren van de koe. De laat-
ste jaren worden de zomers steeds 
warmer en in combinatie met 
een hoge relatieve luchtvochtig-
heid leidt dit tot hittestress onder 
melkvee. Met name hoogproduc-
tieve melkkoeien hebben het zwaar 
te verduren, maar ook drachtige 
droge koeien en het ongeboren kalf 
kunnen sterk benadeeld worden. 
Door hittestress kunnen problemen 
optreden zoals; een verminderde 
melkproductie en lagere gehaltes, 
verhoogd risico op kreupelheid en 
mastitis, verminderde groei, ver-

verzuring, toename van abortus 
en negatieve effecten op de onge-
boren vrucht met lange termijn 
gevolgen voor het kalf. In (en voor!) 
een periode van hittestress is het 
dus belangrijk om koeien te onder-
steunen, zodat ze blijven ‘vreten’ 
en de negatieve gevolgen bep-
erkt blijven. Als dierenarts kun je 
onder andere adviseren om veel en 
schoon water aan te bieden (200L/
koe/dag), luchtstroom te creëren 
m.b.v. goed geplaatste ventila-
toren, de koeien te sproeien met 
water (altijd i.c.m. 
ventilatie!), voldoende schaduw 
aan te bieden (weidegang?), 
gedwongen koeverkeer te mini-
maliseren, meer vet aan te bieden 
in het rantsoen (energie zonder 
fermentatie) en natrium-bicarbo-
naat te geven als buffer (300-400g/
koe/dag). Peter heeft ons met deze 
lezing alert gemaakt op dit prob-
leem zodat we in de toekomst op 
de juiste manier kunnen ingrijpen. 
Aan het einde van de lezing werd 
er met Peter nagepraat onder het 
genot van een biertje.



WORKING SIDE-BY-SIDE FOR THE FUTURE OF FARMING

Wij geloven in the Future of Farming. Jij ook?

De agrarische sector is volop in beweging en heeft een belangrijke rol in het vraagstuk hoe op duurzame 
wijze een groeiende wereldbevolking te voeden. ForFarmers kan en wil hieraan een bijdrage leveren en 
biedt agrarische ondernemers innovatieve en duurzame voeroplossingen, waarmee zij vlees, zuivel en 
eieren van hoge kwaliteit kunnen produceren. 

Om daadwerkelijk dé partner van agrarische ondernemers te zijn, investeren wij veel in de kennis van 
onze medewerkers. We leggen de lat hoog en bieden volop mogelijkheden voor getalenteerde en 
ambitieuze mensen. Ongeacht of je nu verstand hebt van herkauwers, pluimvee of varkens. 

De betrokkenheid van onze medewerkers is hoog. Met elkaar – van Sales, Nutritie, Inkoop tot Productie –  
werken we aan de ‘Future of Farming’. Aan een gezonde agrarische sector die nog vele generaties een 
duurzame rol zal spelen in de maatschappij. Daar zijn we trots op en daar zetten we ons met zijn allen 
dagelijks voor in. Pas jij daar bij?

Werken bij ForFarmers betekent werken bij een internationaal groeiende onderneming die volop in 
beweging is. Een resultaatgerichte organisatie met een prettige, informele werksfeer. Met ruimte voor 
eigen initiatief en verantwoordelijkheid, waardoor je mede invulling kunt geven aan de functie en het 
toekomstperspectief ervan. 

Check onze traineeships en vacatures op www.werkenbijforfarmers.nl
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Woordzoeker
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Online RVB
Door: Kasper Wetterauw

In de coronatijd heeft ook de RVB 
commissie niet stilgezeten. Vanaf 
22 juni waren er vijf vaarzen van 
de tolakker online te bewonderen, 
welke door enthousiaste veefok-
kers op tal konden worden gezet. 
Frame, type, uier, beenwerk en 
algemeen voorkomen moesten 
worden bekeken en aan het alge-
meen voorkomen moest ook een 
score worden toegekend. Onze 
gegeven scores werden vervolgens 
vergeleken met die van Frank 
Winter, wie ook een mooi filmpje 
had gemaakt met uitleg bij zijn 
scores. Hieruit volgde een ranking 
van de deelnemers.

 Voor mijzelf was dit pas de tweede 
RVB en een welkom tussendoortje 
in het leren voor AW. Ik wou er niet 
te veel tijd aan kwijt zijn, maar ook 
niet helemaal de plank mis slaan, 
dus werd de volgende tactiek 
gehanteerd: Frame, type en alge-
meen voorkomen werd een beetje 
uit de losse pols beoordeeld en 
op uier en beenwerk deed ik echt 
mijn best. Zoals ook bij mijn vorige 
ervaring bij rundvee beoordelen 
was gebleken is de eerste ingeving

vaak de beste. Wat dus helaas 
betekende dat frame en type goed 
gingen en bij het uier de strafpun-
ten binnen werden geharkt.
Uiteindelijk heeft Alger Hiemstra 
nipt gewonnen met vier punten 
voorsprong op Douwe Wijnia. 
Samen hebben zij de rest van het 
deelnemersveld op grote achter-
stand gezet. Zelf heb ik nog net 
een plekkie in de top tien weten 
te bemachtigen (hopelijk waren 
er meer deelnemers), wat ik toch 
best prima vind. 
Ik vond het erg leuk om te doen 
en hoop dat de rest van de deelne-
mers er net zoveel plezier in heeft 
gehad!
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        Anoniem: 'Vrouwen zijn net als overalls. 
Pijpen te kort, mauwen te lang.'
            Anoniem: 'Bij mij is alles te lang'

F. R. Attema: 'Kijk, daar zijn zwanenveulens!'

'Drinken is het nieuwe ademen!' 
S. M. E. Boomaerts

Op de bank bij Wijnia

W. A. Broekhuizen: 'Zelfs m'n moeder 
is nog niet zo dom!' tegen B. M. Bok-
kers die een biertje probeert te dop-
pen met een rauw ei...
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B.M. Bokkers: “Ik heb nog nooit een 
merrie gezien met een pony.. zo’n klein 
ding..”
B.Vlierman: “Een veulen?”

B.G. Vlierman: 'Oh hij gaat slap 
hangen.'
M.E. Vugs: 'Ja, dat heb je wel 
eens.'       (Over een plant)

B.M. Bokkers: ‘Is rosé ook 
wijn?’

D. R. Wijnia tijdens de Hooizolder van 
de bestuursvergadering: 'Jullie raden 
nooit wat ik nu in m'n hand heb!'
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Lezing uiergezondheid
Door: Jos Voorzanger 

Tijdens de eerste online lezing 
van de Veefokkers nam Otlis Sam-
pimon van Zoetis ons mee in de 
wereld van de uiergezondheid. 
Goede uiergezondheid is van groot 
belang. Niet alleen voor het dieren-
welzijn, maar ook financieel gezien 
voor de veehouder. Een koe met 
mastitis kost een melkveehouder 
behoorlijk veel geld. 
Om mastitis effectief te kunnen 
behandelen is het van belang te 
weten welke mastitis verwekker 
een rol speelt op het desbetref-
fende bedrijf. Om deze in beeld te 
brengen is bacteriologisch onder-
zoek essentieel. Met deze kennis 
kan je werken aan preventiestrate-
gieën en de koeien met het juiste 
antibioticum behandelen. 

Op het gebied van preventie gaat 
het vooral om management ver-
anderingen. Hier kan een dieren-
arts nog veel aan bijdragen door 
samen met de boer handelingen te 
bespreken en te zoeken naar ver-
beteringen. Een voorbeeld is het 
gebruik van verschillende soorten 
dips na het melken. Het is afhanke-
lijk van de mastitisverwekker of er 
gekozen wordt voor een barrière-
dip (omgevingsbacteriën), wat het 
slotgat beschermd tegen binnen-
dringers, of een contactdip (koe-
gebonden bacteriën) dat de ver-

wekkers dood die al op de spenen 
aanwezig zijn. Andere voorbeelden 
van maatregelen zijn het desinfec-
teren van de handschoenen tijdens 
het melken om overdracht te ver-
minderen en het vastzetten van de 
koeien aan het voerhek zodat ze 
niet gaan liggen en bacteriën via 
het slotgat de uier kunnen betre-
den. 

Als het eenmaal te laat is en de 
koe heeft mastitis, dan is het ook 
belangrijk om erachter te komen 
om welke ziektekiem het gaat 
d.m.v. bacteriologisch onderzoek. 
Alleen op basis van deze uitslag 
kan de juiste aanpak gekozen wor-
den. 

Maar zoals het bekende gezegde 
luidt en hier ook van toepassing is: 
Voorkomen is beter dan genezen!



Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact met ons op via msdahsecretariaat@merck.com. 

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blije en gezonde koeien en varkens die optimaal bijdragen 
aan het bedrijfsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!
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Internationaal 
Door: Carmen Brummelhuis en Pauline Inberg 

Op 10 maart vertrokken wij naar 
Calgary, Alberta, Canada, voor 
3 maanden onderzoeksstage en 
vervolgens een maand reizen. Na 
een goed jaar van voorbereiding en 
van alles regelen (van supervisors 
tot kamer onderverhuur, studenten-
flat in Calgary en allerlei toestem-
mingen), hadden we er ontzettend 
veel zin in! Net op tijd voor de 
Corona, dachten we, alle vluchten 
gingen nog gewoon.

Eenmaal aangekomen bij de cam-
pus van de University of Calgary 
installeerden we ons in Crowsnest 
Hall, één van de vele studenten-
flats. De bekende schaatsbaan 
Olympic Oval bleek hier tegenover 
te zitten. Direct daarna kwam de 
eerste tegenvaller; de bedrijfsbez-
oeken zouden worden uitgesteld in 
verband met COVID-19. Een week 
later werd duidelijk dat dit sowieso 
voor de komende 4 maanden zou 
gelden. Ontzettend jammer, 

dit betekende dat wij geen enkel 
bedrijf zouden zien tijdens ons 
verblijf in Canada. Ondertussen 
hadden we ook veel contact met 
International Office in Utrecht, 
zij wilden alle studenten in het 
buitenland terug halen. Al met 
al veel onzekerheid of we terug 
moesten, en of dat überhaupt de 
komende tijd nog wel zou kunnen.
Wel konden we beginnen aan 
onze onderzoeksstages. Er was 
al wat data verzameld die we 
konden gebruiken. Voor  Paul-
ine betekende dat wel dat haar 
onderzoek compleet omgegooid 
werd, waardoor ze ook een nieuw 
onderzoeksvoorstel moest schri-
jven. Mijn onderzoek ging over 
“Western Canadian dairy farmers’ 
perspectives on outdoor access 
for dairy cattle”. In plaats van een 
kwantitatieve studie was dit een 
kwalitatieve studie. Dat houdt in; 
geen tot weinig statistiek en vooral 
veel tekst analyseren en inter-
views overtypen naar tekst. De 
data die ik gebruikt heb, zijn dus 
interviews met boeren, die online 
zijn opgenomen. Op 6  juli heb ik 
mijn onderzek afgesloten met een 
online presentatie. 
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Carmen kon met wat kleine aan-
passingen wel aan het onderzoek 
beginnen. Mijn onderwerp was 
“Current selective practices for dry 
cow therapy and clinical masti-
tis treatment on Canadian dairy 
farms”. De data die ik gebruikt 
heb was een vragenlijst met be-
trekking tot selectief droogzetten 
en de behandeling van klinische 
mastitis. Ondertussen heb ook ik 
mijn onderzoek kunnen afsluiten 
met een presentatie via Zoom. 

Zondag 22 maart hebben we, op 
aanraden van onze supervisor 
Herman Barkema, nog een auto 
gehuurd en zijn we richting de 
Rocky Mountains gereden. Hier 
hebben we zeker geen spijt van 
gehad, wat was het mooi daar. We 
hebben de Kananaskis Lakes en 
de Grotto Falls bezocht. Helaas 
hebben we maar 1 dag de kans 
gehad om wat meer van dit prach-
tige land te zien; de volgende dag 
kwam het bericht dat we defini-
tief terug werden gestuurd naar 
Nederland. De Universiteit van 
Calgary wilde studenten die nog 
terug konden, naar huis sturen. 
Onze KLM tickets konden we om-
boeken, en zo zaten we woensdag 
25 maart alweer in het vliegtuig 
terug naar huis. Ontzettend jam-
mer dat we maar 2 weken in dit 
mooie land mochten verblijven, 
we hebben veel te weinig gezien. 
Maar natuurlijk begrijpen wij ook 
alle Corona-maatregelen. Hopelijk 
komt er in de toekomst nog een 
herkansing, zodat we alsnog wat 
Canadese boerderijen en wat 
meer van het land kunnen zien.
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Alles voor de Gram



Advertentie

Product en bestelinformatie: 
NML health B.V., Weesp | Tel: 0294 455 666 | Fax: 0294 - 430830

THE NATURAL POWER OF HONEY

Zalf met honing, essentiële oliën 

en cardiospermumextract

• Vertrouwd product, wetenschappelijk onderbouwd

• Honingenzymen zijn zuiverend en verzachtend

• Indien nodig afdekken met een wondgaasje

• Verkrijgbaar in verpakkingen van 10g, 30g en 180g
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Afgestudeerd...
Door: Katinka Duim

Ha die veefokkers!
Wat ontzettend leuk om hier 
een stukje te mogen schrijven! 
Sinds half september 2019 ben ik 
werkzaam in het mooie Twente, 
bij Dierenartsen Vroomshoop. Een 
wat kleinere praktijk met een fijne 
allround instelling.

Het begin
Na twee weken meelopen kwam 
dan de dag dat je alleen op pad 
gaat..In een grote, oude Volvo mag 
ik rondrijden. Heel fijn, want deze 
auto is bekend bij de veehoud-
ers. Dus als ze de auto zien, dan 
weten ze hoe en wat. In het begin 
scheelde dit zoeken naar de plek 
van de overall en laarzen. Startend 
met kalfjes onthoornen leer je de 
verschillende adressen kennen. 
Daarna komen de zieke koeien 
erbij, wat super leuk is. Maar ook 
lastig, want je bent zo snel je ken-
nis weer kwijt. Tenminste dat heb 
ik… Gelukkig kun je al bellend met 
een collega bedenken wat het plan 
wordt. Heel fijn om te merken dat 

 je na driekwart jaar bijna niet meer 
belt!

Casus
Een mooie casus van “hoog-
staande diergeneeskunde” was 
als volgt.. Een oudere man had 
Schotse hooglanders. Super mooi, 
maar half wild en lange horens. 
Uiteindelijk stond de koe vast met 
een touw. Klacht was; eet minder, 
slomer en zit minder mooi in de 
vacht. Vorig jaar was hetzelfde 
probleem aan de hand en toen had 
de buurtpraktijk een langwerkend 
antibiotica gegeven. Uitvoering 
van klinisch onderzoek was eigen-
lijk onmogelijk.. dus geen idee qua 
diagnose. Dus uiteindelijk twee 
spuiten erin gekregen; oxytetra en 
een NSAID. Onder het motto, als 
het opknapt kunnen we het herh-
alen. Het blijkt maar eens dat het 
soms niet meevalt om het geleerde 
te kunnen toepassen.  Diagnose is 
uiteindelijk wel gesteld, maar mijn 
therapie heeft geen nut gehad.
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En dan?

Gemengde praktijk
Naast het werk bij de koeien, 
komen ook de kleine huisdieren 
aan bod. Waar je in het begin al-
leen al blij bent als de vaccinatie in 
de hond of kat zit, lukt het nu om 
gezellig met de eigenaren te klet-
sen en zo wat aandacht puntjes 
naar voren te brengen. Tot grote 
hilariteit van de assistentes lukte 
het mij niet zo goed om de naam 
van het dier te onthouden. 

Waarop het gebombardeerd werd 
tot braaf hondje of goedzo poes, 
terwijl je heel geconcentreerd je  
klinische onderzoek uitvoert. Wordt 
nog steeds graag aangehaald.

Zolang we onthouden dat we niet 
de eersten zijn die als dierenartsen 
afstuderen, komt het allemaal wel 
goed. Al doende leert men.
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Koekery Class

Deze keer in koekery class: een gezonde, lichte en makkelijke maaltijd 
om de eventueel excessieve calorie inname tijdens de corona periode wat 
te verlagen. 

Benodigdheden
Basis:
- 1 courgette (bijvoorbeeld uit je 
eigen groentetuin)
- 1 komkommer
- 1 grote zoete aardappel
cherrytomaatjes
- Lekker gesneden BIEFSTUK
- 1 bol mozzarella en/of fèta
- Zonnebloempitten
- Amandelen
- Balsamicoazijn

Verwarm de oven voor op 200 
graden. Snijd de zoete aardappel in 
dobbelsteen grote blokjes en snijd 
de cherrytomaatjes door de helft. 
Wrijf in met olijfolie, zout en peper 
en leg op een bakplaat. Bak dit 20 
minuten op 200 graden.
Ondertussen kan de komkommer 
in blokjes gesneden worden en de 
courgette in sliertjes worden ger-
aspt (ook wel courgetti genoemd). 
Rooster de zonnebloempitten en 
amandelen met een beetje zout in 
een koekenpan. Snijd de mozzarel-
la in plakjes.

Maak nu de borden op door achter-
eenvolgens de courgette, kom-
kommer, groentes uit de oven en 
mozzarrella & feta op je bord te 
leggen. Of hussel alles eerst in een 
grote kom lekker door elkaar en 
leg het daarna op je bord. Maak af 
met de geroosterde amandelen en   
zonnebloempitten en druppel er 
nog wat balsamico azijn overheen. 
Voor de liefhebber kun je er nog 
een lekker biefstukje bij bakken, 
goed voor de spieropbouw (eiwit-
ten!!). 
Aanvallen maar! Oh en vergeet niet 
na de tijd nog een rondje te lopen, 
dit schijnt ook goed te zijn tegen de 
coronakilo’s.



33

Lezing Susinchain
Door: Rianne Kok

Stipt 19.00 zat iedereen op zijn/
haar eigen plek klaar om meer 
te leren over de insectenindus-
trie. Maar eerst een uitleg over          
ForFarmers en hun visies. Zo 
werd er uitgelegd dat er continue 
onderzoek moet worden gedaan 
naar nieuwe en betere methodes 
om mee te kunnen doen in de 
markt. Ook een bedrijf als For-
Farmers heeft daar belang bij en 
pompt er daarom veel tijd en geld 
in. Een voorbeeld van zo’n project 
zijn de insecten. Het staat allemaal 
nog enorm in de kinderschoenen 
en er is nog heel veel niet duidelijk, 
maar er kan dus nog heel veel over 
worden geleerd en dat maakt het 
juist erg interessant. Zo kwamen 
ze bijvoorbeeld in de knel met de 
wet omdat het niet duidelijk was 
waar de insecten onder vallen. 
Uiteindelijk is besloten dat het 
landbouwhuisdieren zijn, met 
als gevolg dat ze nu enkel levend 
gevoerd mogen worden (in ver-
band met kannibalisme) en ook 
dat geeft weer problemen. Maar 
het gaat natuurlijk vooral om 

bommetjes en die eiwitten kunnen 
ze heel efficiënt uit stoffen halen 
die wij meestal als afval bestempe-
len. Naast eiwitten kunnen ze 
ook  aminozuren en vitamines 
omzetten. De theorie is dus hele-
maal uit gewerkt, maar het blijkt 
in de praktijk weer ingewikkelder 
te zijn en vooral ook vanwege het      
economische aspect. Daarom 
wordt er nu nog onwijs veel onder-
zoek gedaan en zijn er heel wat 
samenwerkingen aangegaan tus-
sen zowel bedrijven als academis-
che partners. En wie weet wordt 
het ooit de 4e master: insecten. 



34

Geiten verlossen
Door: Annemieke, Annelien, Ciska, Fleur, Fleur, Maaike, Ma-
thilde, Jannie en Jorit

Daar zaten we dan, allemaal thuis 
door het coronavirus. Gelukkig 
was daar boer Wim! Die met zijn 
melkgeiten in Abcoude hulp kon 
gebruiken met de aflammerperi-
ode. Vanaf eind april tot begin juni 
konden wij even ontsnappen aan 
ons saaie quarantaine leventje en 
hebben wij in twee- of drietallen 
allemaal één of twee weken boer 
Wim geholpen. 

Wim heeft een melkgeitenbedrijf 
met ongeveer 1500 melkgeiten. De 
geiten worden 3 keer per dag gem-
olken in een 40 stands carrousel. 
De opfok van de geitenlammeren 
doet hij niet zelf maar gebeurt 
op een ander bedrijf in Friesland. 
Daarnaast heeft hij nog twee 
bejaarde paarden die gewoon los 
lopen op het hele erf en soms even 
in de geitenstal komen loeren.

Onze dagen begonnen vroeg, 
om 6 uur ‘s ochtends stonden we 
in de stal om lammetjes te van-
gen (en ze via een trap naar de 
lammetjeszolder te brengen). De 
pasgeboren lammetjes zetten 
we op de weegschaal, gaven we 
biest met de sonde, waarna we 
de andere lammeren aan de drink 
automaat zetten en ze zo pro-
beerden te leren drinken. Omdat 
er elke dag veel net afgelammerde 
geiten bijkwamen die de melkstal 
nog niet kenden, moesten we ook 
hierbij helpen. Het duurt soms wel 
een paar weken voordat een geit 
gewend is aan het melken.
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Als een soort boer zoekt vrouw 
logeerpartij verbleven we een 
week of twee weken in huis bij 
Wim, waar we (in tegenstelling tot 
de meeste boeren bij boer zoekt 
vrouw) heerlijke maaltijden voorg-
eschoteld kregen. Zwaanfilet, geit 
uit de oven of lekker BBQen, niks 
was Wim te gek. Er bleven ook 
vaak andere werknemers eten 
en zo was het een gezellige boel, 
waar Wim ons graag een glaasje 
wijn inschonk.

Door een keertje echt op een 
geitenbedrijf te werken in plaats 
van alleen een bedrijfsbezoek 
hebben we allemaal veel geleerd 
over de geitenhouderij. Als afslu-
iter hebben we deze zomer nog 
een BBQ gehad met alle mensen 
die mee hebben geholpen met 
de aflammerperiode, dit was erg 
gezellig!

Wanneer we na een lange dag 
eindelijk klaar waren en nog puf 
hadden om iets te gaan doen, 
konden we lekker scheuren in het 
weiland op de quad van Wim. Of 
we gingen de mooie omgeving 
van Abcoude verkennen door 
te skeeleren, kanoën of naar de 
kaasboerderij te wandelen. 

Daarnaast moesten we vaak even 
kijken bij de geiten of ze niet 
gelammerd hadden. Sommige 
geiten lammeren heel gemakkelijk 
af en merk je amper dat ze aan het 
aflammeren zijn, en bij anderen 
moesten we wel helpen, vooral 
als het een twee- of drieling was. 
Wanneer een geit gelammerd 
had, moesten we deze vangen en 
markeren. Onze geitenvangskills 
zijn zeker verbeterd in deze paar 
weken. Daarna werd een injectie 
gegeven met calcium en oxytocine 
en werd de geit verplaatst naar de 
nieuw-melkgeiten. 
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Casuïstiekuurtje pluimvee
Door: Simon Blokhuis

Op dinsdag 30 juni was  Fiona 
van Kaam, pluimveedierenarts 
bij PoultryVets te Ell, uitgenodigd 
voor het casuïstiekuurtje pluimvee. 
De honger naar kennis bleek groot, 
want een vijftiental veefokkers had 
de moeite genomen om de laptop 
open te klappen en in te loggen 
op teams. Voordat er gestart kon 
worden met de casus, moest er 
natuurlijk eerst even bij gekletst 
worden met Fiona en Erik. Of Erik 
had plots ook interesse gekregen 
voor de pluimveesector of hij had 
veel behoefte aan wat Utrechtse 
gezichten, in ieder geval zat hij 
ook hij met laptop en koptelefoon 
klaar. Met een glas rode wijn in de 
hand ging Fiona uiteindelijk van 
start. We werden meegenomen 
in een casus, die zich een aantal 
weken daarvoor bij Fiona had 
afgespeeld. Fiona werd gebeld 
door een vleeskuikenhouder die bij 
zijn koppel 3 weken oude Rowan 
Rangers, zowel een verhoogde 
uitval als een verhoogde   voerop-
name waarnam. Interactief met de 
aanwezige veefokkers, nam Fiona 
de anamnese door. Na het tonen 
van foto’s van het sectiebeeld

werd duidelijk dat het hier ging 
om een necrotiserende enteritis 
veroorzaakt door Clostridium 
perfringens. Deze had kunnen 
ontstaan doordat er extra eiwitrijk 
voer werd verstrekt en deze ronde 
geen gebruik werd gemaakt van 
ionophoren als anticoccidiosem-
iddel. Door de hoge voeropname 
van de kuikens, het grote aanbod 
van eiwit en het ontbreken van 
remming door ionophoren, waren 
de omstandigheden voor Clostrid-
ium ideaal om te overgroeien en 
konden de problemen ontstaan. 
Het was een hele mooie en leer-
zame casus, die goed liet zien hoe 
verschillende factoren bij elkaar 
kunnen komen en gezondheid-
sproblemen veroorzaken op een 
pluimveebedrijf. 
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Accountancy en advies 
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38

Anamnese met...

Naam: Gerda Eskens-Jongerius
Leeftijd: 63 en nog lang niet met pensioen, zolang ik kan blijven werken 
dat ook doen want vind het heel erg leuk.
Woonplaats: Leidsche Rijn
Opgegroeid in: Wilhelminapark geboren, verhuisd naar Ondiep, vanaf 
5de jaar daar opgegroeid
Getrouwd/kinderen: Getrouwd (44 jaar), 1 dochter, 2 kleindochters
Hobby’s: Lezen, fietsen, kleinkinderen
Lievelingsdier: Duitse Herder

Hoe lang werk je al bij het Andro-
clus?
Ruim 13 jaar.

Wat deed je daarvoor?
Voordat ik bij het androclus terecht 
kwam werkte ik bij de catering van 
de universiteit.

Hoe ben je daar terecht ge-
komen?
Cateringswerk is best wel zwaar, 
ik kreeg gewrichtproblemen. Toen 
zei mijn leidinggevende “Nou 
misschien is het eens verstandig 
als jij eens kijkt binnen het bedrijf 
of er iets anders is wat je graag zou 
willen doen”. Daar hoefde ik niet 
voor te kijken want ik wist al wat 
ik wilde doen: receptiewerkzaam-
heden vond ik wel heel erg leuk. 
Mijn leidinggevende vond dit ook 
een goed idee, echter zat er wel 

een maar aan verbonden: Ik moest 
hiervoor mijn beveiligingsdiploma 
halen. Toen heb ik op mijn vijftig-
ste nog mijn beveiligingsdiploma 
gehaald en dat heb ik samen met 
de groep gedaan van dierge-
neeskunde, de gebouwzorgers 
van toendertijd. Op een gegeven 
moment ging Loes, de vaste me-
dewerkster bij de receptie van het 
Androclus, minder werken. Daar-
om zochten ze iemand die 2 dagen 
daar kwam te zitten. En toen zei-
den de jongens van het Androclus, 
de gebouwzorgers, “Waarom kijk 
je niet of Gerda dan hier kan zitten, 
want die heeft met ons de beveilig-
ingsopleiding gedaan!” Zo ben ik 
er dus een beetje ingerold hier.
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Gerda

Wat is het leukste aan werken in 
het Androclus?
Gewoon het contact met student-
en en toch ook de medewerkers. 
Ik moet wel zeggen, de waarder-
ing die ik ook altijd krijg van ieder-
een. Het motto is hier gewoon 
‘blijf gewoon jezelf’, je kan profes-
sors, directeuren en noem maar 
op gewoon met jij/jou aanspreken 
en met de voornaam noemen, dat 
vind ik zelf ook heel fijn.

Wat is iets dat je hebt meege-
maakt dat je het meest is bijge-
bleven?
Dat is een moeilijke vraag. Ik denk 
toch afgelopen periode dat het zo 
in een keer alles op slot is gegaan 
door het coronavirus, of vind je 
dat een beetje afgezaagd?

Hoe is het nu in het Andro tijdens 
corona?
Het is heel gek. Wat ik het meeste 
mis hier zijn toch alle studenten. Ik 
heb dan wel studenten gezien die 
de kluisjes leeg kwamen halen, dat 
vond ik heel leuk.
Nu is dan weer de practicumlessen 
die weer zijn begonnen, dan zie ik 
ook weer enkele studenten.
Ik mis gewoon de bedrijfigheid 
heel erg. Bijvoorbeeld de drukte 
hier beneden in de hal als de less-
en afgelopen zijn. En ik vind het 
ook heel jammer dat het restau-
rant weg is.

Wil je tot slot nog iets meegeven 
aan de studenten die hopelijk 
binnenkort weer dagelijks langs 
de balie komen? 
Ik ben best trots op de faculteit 
diergeneeskunde, en dat ik de stu-
denten en alles heel erg waardeer 
en er heel veel plezier mee heb!
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Kipnuggetcontest en Schijt je rijk

Op maandag 15 juni was het tijd 
voor de PluCo WOB. Een aantal 
Veefokkers fietsten nietsvermoe-
dend richting een uithoek van 
Utrecht, namelijk Huize Pony. 
Nadat enkele groene rakkers 
genuttigd waren, begon de leg-
endarische kipnuggetcontest. 
Vier deelnemers moesten in een 
zo kort mogelijke tijd 36 kipnug-
gets naar binnen werken. Voor de                     
fijnproevers onder ons was het 
toch even wennen… de heerlijke 
nuggets van de Gouden Drietand 
(met chilimayo!) werden vervangen 
door vette nuggets die voorzien 

waren van een krokant zandlaagje. 
Een beetje zand schuurt de maag 
en de nuggets gleden onder het 
genot van een klodder mayonaise 
bij iedereen naar binnen. Na een 
tiental minuten begon de spanning 
te snijden. Een tussentijds braakje 
betekende diskwalificatie, waar-
door de gemoederen hoog opliep-
en en een maagoverlading op de 
loer lag. Uiteindelijk was het Sarah 
Boomaerts die zichzelf Kipnugget 
queen van de Veefokkers mag noe-
men! De uitslag is als volgt: 
1. Sarah Boomaerts
2. Bent Vlierman
3. Frouke Attema
4. Maarten ter Haar

Door: Bent Vlierman
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De deelnemers hebben genoten. 
De nuggets waren zelfs zo lekker 
dat menigeen twee heeft kunnen 
genieten van de kookkunsten van 
Bart Bokkers. Terwijl wij aan het 
bijkomen waren van de wedstrijd, 
kwamen er zelfs nog enkele los-
lopende paarden het strijdtoneel 
op. Heel normaal daar in Huize 
Pony. Vervolgens was het dan tijd 
op het moment waarop de profes-
sionele gokkers van de vereniging 
los mochten, namelijk de Schijt 
Je Rijk. Een kip, van toch wel een 
bijzonder sierras, werd losgelaten 
in Huize Pony. De kip moest schij-
ten op één van de genummerde vloertegels en de veefokker die 

had ingezet op de desbetreffende 
tegel won het bedrag van de pot. 
Dit werd de tegel van Siem Kete-
laars! Na deze financiële mee- dan 
wel tegenvaller werd tot diep in de 
nacht (online) nageborreld.  

Pluimveecommissie, bedankt voor 
deze onvergetelijke avond! Inmid-
dels is mijn aversie tegen kipnug-
gets weer met de noorderzon ver-
dwenen. 



42

Adverteerdersindex

Sponsoren    pagina
CRV     12
VanDrie Group   13
FlexVet    16
ForFarmers     19
MSD Animal Health   25
Vetramil    29
De Zorg Accountants  37
Zoetis     44 

Paginanummering: 
Vetramil 



43

Afgestudeerden

Colofon

Redactieleden
Annelien Hoff
Wim Broekhuizen
Fleur Siebes
Pascale Algra
Thijmen Alderden
Ylva Zwerver

Kaft
Hans Germeraad

Drukwerk
Linea Recta

Adverteren
Voor informatie over de 
mogelijkheden tot adverteren, 
vragen wij u om contact op te 
nemen via 
bestuur@veefokkers.com

Contact
Redactie V.V.F.C. “De Uithof”
Yalelaan 1
3584 CL Utrecht
bestuur@veefokkers.com
www.veefokkers.com
Tel.: 030-2534694

Bestuur V.V.F.C. “De Uithof”
Voorzitter: Annelien Hoff
Vice-voorzitter: Bart Bokkers 
Secretaris: Wim Broekhuizen
Penningmeester: Douwe Wijnia
Vice-penningmeester: Dani 
Bertelink
Lid PR: Frouke Attema

De koeieletters is een vereni-
gingsblad dat 4 maal per jaar 
verschijnt.

Oplage: 1000 st.

De redactie draagt geen verant-
woording over de stukken onder 
auteursnaam.
Opzegging van het abonnement 
kan door dit telefonisch of per 
mail door te geven, minimaal 1 
maand voor het einde van het 
kalenderjaar.

27e jaargang, augustus  2020

Master LH - Track LH 
Marije Ausema
Agnes Bouw
Eline Ferrari
Frank van der Geest
Hanna van Ham
Annemieke Riesebos
Mathijs Roeleveld
Anne-Miek Timmermans
Jorick Tromp
Nathan den Uil
Sanne de Vries
Priscilla Zieltjens 
 

Master GD  
Dennis van Bergenhenegouwen
Angélica May
Marlies Nijland
Berit Quist
Hannah Versteegh
 



SAMENWERKEN 
AAN RESULTATEN 
DIE TELLEN
Samen met veehouders ga jij aan de slag met het optimaliseren van diergezondheid. 
Preventief als het kan, curatief als het moet. Zoetis staat je daarin bij. Met datatools 
voor betere beslissingen op basis van feiten, preventieve middelen zoals vaccins en 
antiparasitica om ziekte te voorkomen, diagnostische technologieën om gezondheids-
problemen vroegtijdig op te sporen en geneesmiddelen om dieren weer gezond te 
maken. Zo beschik jij over innovatieve oplossingen voor het verbeteren van diergezond-
heid. Vandaag en in de toekomst. En werken we samen aan resultaten die tellen.

VOOR DIEREN. VOOR GEZONDHEID. VOOR U.
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